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فطریه قبل از نماز پرداخت شود

آیت الله مکارم شیرازی در خصوص پرداخت زکات فطره بیان داشت: پرداخت زکات فطره وظیفه همه کسانی است که

توانایی پرداخت آن را دارند و زمان آن نیز قبل از نماز عید سعید فطر است...

آیت الله مکارم شیرازی در خصوص پرداخت زکات فطره بیان داشت: پرداخت زکات فطره وظیفه همه کسانی است که توانایی
پرداخت آن را دارند و زمان آن نیز قبل از نماز عید سعید فطر است.

به گزارش خبرنگار مهر در قم، آیت الله ناصر مکارم شیرازی بعد از ظهر دوشنبه در ابتدای سلسله مباحث خود پیرامون تفسیر سوره هود
در شبستان امام خمینی(ره) حرم مطهر حضرت معصومه(س) پرداخت زکات فطره را بر تمامی کسانی که توانایی پرداخت آن را دارند
واجب دانست و در خصوص زمان پرداخت آن بیان داشت: هر شخص باید مبلغ زکات فطرهای که بر گردن او است را قبل از نماز عید

پرداخت کند و بعد برای اقامه نماز عید فطر برود.
آیت الله مکارم شیرازی در این خصوص اضافه کرد: اگر شخص نیازمندی در دسترس است همان صبح عید باید زکات را به او داد و اگر

شخص در دسترس نیست ولی مورد نظر است باید پول را برای او کنار گذاشت و بعدا همان پول را به او داد.
وی انداختن زکات فطره در صندوقهای قابل اطمینان مثل مساجد یا جایگاههایی که نماز عید فطر اقامه میشود را جایز دانست و
گفت: همچنین انسان میتواند زکات فطره را به بستگان خود غیر پدر، مادر و فرزند و یا همسایگان نیازمند بدهد و اینها در اولویت

هستند.
این مرجع تقلید در خصوص سئوالی که بعضی افراد مطرح میکنند مبنی بر این که آیا میشود زکات فطره را در ماه رمضان پرداخت
کرد یا نه، بیان داشت: خیر نمیشود، حکم زکات فطره مثل نماز اول وقت است و باید به موقع خود ادا شود ولی می توان به صورت
وام در ماه رمضان به شخص نیازمند داد و مثلا به او بگوید بعد از عید فطر با تو حساب میکنم و در روز عید فطر نیت کند و مبلغ

زکات فطره را با او حساب کند.

جامعه امروز ما محل ابتلا به خرافات است
وی در بخش دیگری از سخنان خود در ادامه تفسیر سوره هود با بیان این که جامعه امروز ما محل ابتلا به خرافات است، اظهار

داشت: از جمله مواردی که در جامعه جزو خرافات است شوم بودن کسی، بخت بد، بخت خوب و سحر و جادو است.
استاد درس خارج فقه حوزه علمیه قم با اشاره به داستان حضرت موسی(ع) در قرآن تصریح کرد: اصل سحر و جادو واقعیت دارد و در
قرآن نیز به کرات در مورد آن صحبت شده است ولی آنچه غالبا مردم میگویند خیال بافی است و سحر نیست و بعضی هم مانند
آنچه ساحران در مقابل حضرت موسی انجام دادند چشم بندی و تردستی است، چرا که ساحران از نادانی و جهل مردم در مورد

خاصیت فیزیکی جیوه در زیر نور آفتاب و عوامل روانی و ترساندن مردم استفاده کردند و طنابها را به جای مار و اژدها جا زدند.
وی ادامه داد: زمانی که موسی(ع) عصای خود را به اذن خدا به زمین انداخت و به صورت اژدهایی سحر ساحران را بلعید و آنان را
مغلوب کرد، ساحران که خود خبره بودند گفتند که مرد ساحر نیست و کار او ماورای سحر و از سوی خداوند است و درست به همین
دلیل است که سفارش شده در مسائل مختلف به افراد خبره مراجعه کنید چرا که آنها زودتر و بهتر از بقیه افراد مسائل را تشخیص

میدهند.
مکارم شیرازی همچنین تصریح کرد: عدهای از مردم در جامعه بدون تفکر کاری انجام میدهند، شکست میخورند و گناه خود را به
گردن سحر و جادو میاندازند و میگویند که ما را جادو کردهاند مثلا مغازهدار به موقع سر کار خود حاضر نمیشود، جنس خوب
بهدست مشتری نمیدهد، با مردم خوب رفتار نمیکند و منفعت خود قانع نیست و موقعی که ورشکست میشود میگوید که من را
سحر کردهاند و یا پدر و مادری در زمان و سن مناسب دختر سختگیری میکنند و او را شوهر نمیدهند و زمانی که سن او بالا میرود

و دیگر خواستگاری نمیآید میگویند دختر ما را جادو کردهاند در حالی که کار و عمل آنها خود سحر و جادو است.
وی با اشاره به این که همواره در جامعه افراد کلاهبرداری هستند که از افراد خرافاتی سوء استفاده میکنند گفت: این دسته افراد
را باطل کنند و علاوه بر سوء استفاده مالی گاها سوء از مردم نادان و خرافاتی مبالغ بالا دریافت میکنند تا سحرشان  سودجو 

استفادههای جنسی نیز از آنها میکنند.

اعتقاد به بخت خوب و بد و طالع انسان در ستارگان نوعی شرک است
این مرجع تقلید همچنین در مورد بخت بد و بد خوب و بستن بخت افراد گفت: این گونه گفتهها خرافات است و اگر کسی به اینها
معتقد باشد خود نوعی شرک است و عدهای نیز میگویند که طالع شما از روی ستاره بخت شما در آسمان رقم میخورد و این ستاره در
هنگام تولد شما در آسمان متولد شده است و مبالغ بالا دریافت میکنند تا طالع شما را ببینند در حالی که ستارگان هیچ ربطی به

انسانها ندارند.

سرنوشت انسان تنها در دست خداست
وی با اشاره به این که هیچ شخصی بد نیست و همه بختشان خوب است و خداوند به همه نظر محبت دارد، تصریح کرد: سرنوشت
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انسان تنها در دست خداست و اعتقاد به این مسائل نوعی شرک است و اینها اوهام و خیالاتی است که در روایات نیز نفی شده است.
آیت الله مکارم شیرازی در پایان سخنان خود در خصوص در امان ماندن از شر انسانهایی که نگاه سوء به انسان دارند بیان داشت:
خواندن نماز اول وقت، خواندن روزی پنج بار آیت الکرسی، دادن صدقه هر روز در راه خدا از مواردی است که انسانها را در برابر شرها

حفظ مینماید.
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